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1. Sammenfattende evaluering av kvaliteten på instituttets utdanningstilbud 

1.1: Oppsummering og kommentarer til gjennomføringsdato (karakterer, stryk, 
frafall) i  FS-rapport 754.001 og 755.001 
 
Emner som ble tilbudt høsten 2009: AST1010, AST1100, AST2120, AST2210, AST4130, AST4220, 
AST5110/9110 og AST9330. Emner som ble tilbudt våren 2010: AST1010, AST3210, AST5210, 
AST9410 og AST5220/9420. Det er ingen større avvik fra tidligere for de fleste emner, men 
oppsummerer og kommenterer våre to største emner, AST1010 og AST1100.  
 
AST1010 (tilbys vår og høst): Strykprosenten var uvanlig høy høsten 2009 med 21%, mens den var 
på 10% våren 2010, som ligger rundt gjennomsnittet de siste fem år (11%).  De siste fem år har 
oppmeldingstallene vært som forventet, med noe høyere påmelding for våren enn for høsten, og 
hvor ca. halvparten av de oppmeldte ved semesterstart faller fra underveis. Karaktersnittet på C  
høsten 2009 og våren 2010 er også som forventet.  
 
AST1100 (kun høst):  Strykprosenten var ganske høy med 37% høsten 2009, men også høsten 2008 
var strykprosenten høy med 36% sett i forhold til gjennomsnittet de siste fem år på 28%.  
Oppmeldingstallene har falt noe i løpet av de siste fem år med tilsvarende fall i antall bestått. 
Snittkarakteren på C høsten 2009 er som forventet. Det er en del enkeltemnestudenter som melder 
seg til emnet. En del av disse overraskes av forkunnskapskrav og noen tror AST1100 er en naturlig 
vei videre etter AST1010, ikke minst pga. kurskoden. Erfaringsmessig og ut fra strykeprosenten for 
denne gruppen høsten 2009 (64%), har vi valgt å legge til følgende tekst på emnesiden på nettet 
under avsnittet om forkunnskaper: Det vil kreve en betydelig ekstrainnsats å gjennomføre kurset 
uten nødvendige forkunnskaper i matematikk, fysikk og programmering.  
 
1.2: Indikasjoner på særlig god kvalitet og evt. oppfølging 
Ingen. 
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1.3: Indikasjoner på sviktende kvalitet og evt. oppfølging 
AST2120 og det nyopprettede emnet AST2210 (oppstart høsten 2008) fikk dårlige evalueringer 
høsten 2008. Det skyldtes en kombinasjon av forsinkelse ifm. en optisk lab som benyttes i 
undervisningen i AST2210, omfang av pensum, misnøye med hvordan forelesningene ble 
gjennomført og bøker som var forsinket fra Akademika. Studenten følte de ikke fikk det de var 
forespeilet på forhånd. Selv om antall studenter ved oppstart var forholdsvis høyt høsten 2008, falt 
mange fra underveis. Høsten 2009 stod laben klar til bruk, det ble satt inn mye økonomiske og 
menneskelige ressurser og de emneansvarlige hadde gjort justeringer i forhold til pensum og 
undervisningsopplegg. Det var imidlertid få studenter som meldte seg til emnene. Evalueringene 
høsten 2009 fra de få studentene som fulgte undervisningen var imidlertid god for begge kurs. 
Inntrykket generelt er at evalueringsrapportene fra høsten 2008 er tatt på alvor. For AST2210 ble 
det blant annet lagt inn en tur til La Palma med opphold på NOT (Nordisk Optisk Teleskop). Fra og 
med høsten 2011 blir AST2120 lagt ned, mens AST2210 vil bestå. Dette er i tråd med 
emnerevisjonen instituttet er i gang med nå. For øvrige emner har evalueringene ikke avdekket 
noen større svikt i kvalitet. 
 
1.4: Hovedfokus i perioden mht utvikling av studiekvalitet og hva som er viktig å 
fokusere på i fremtiden 
I strategisk plan 2006-2009 (vedtatt å gjelde til og med 2010) som ble vedtatt av instituttstyret 22. 
juni 2006 der det liste opp tiltak som skal iverksettes for å oppnå mål om forbedringer i 
studiekvaliteten ved instituttet, bl.a. videreutvikling av FAM-programmet og videreutvikling av 
kurstilbudet.  Mye av dette arbeidet er gjennomført eller igangsatt. Se for øvrig punkt 1.3.  
 
2. Forslag til tiltak for å forbedre studiekvaliteten og studiekvalitetsarbeidet 
Instituttet er i gang med en ny emnerevisjon delvis pga. ansatte som går av med pensjon om kort 
tid og delvis med bakgrunn i rapporter fra tidligere emneevalueringer og diskusjoner i fagmiljøene.  
 
Det er oppnevnt en tilsynssensor for alle emner ved instituttet fra og med våren 2011.  
 
3. Øvrige kommentarer til læringsmiljø og internasjonalisering 
Instituttet er i gang og har igangsatt tiltak for å bedre læringsmiljøet, først og fremst faglig gjennom 
emnerevisjoner, men også mtp. fysisk og psykososialt miljø. Det fysiske læringsmiljøet kartlegges 
gjennom årlige vernerunder og tiltak settes inn der det lar seg gjennomføre. Det psykososiale 
miljøet oppfattes generelt som bra og instituttet har ikke mottatt noen klager fra studenter som har 
vært av en sånn art at vi har vurdert spesielle tiltak.  Instituttet har ikke iverksatt spesielle tiltak for 
å øke internasjonliseringen utover det nivået vi har i dag. Instituttet har et internasjonalt miljø ved 
at en del av våre phd-studenter og øvrige ansatte kommer fra utlandet. Mange  av våre avanserte 
emner undervises på engelsk av den grunn, men også emner på bachelornivå undervises ofte på 
engelsk da det er ønsket av utvekslingsstudenter. 
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